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Zápis č. 3/2023 
ze zasedání Ústřední odborné komise a kontrolní komise chovatelů drůbeže,  

pořádaného dne 11. května 2023 v zasedací místnosti Sekretariátu ÚVV ČSCH 

s možností online připojení 

 

 

 

Přítomni: 

 ÚOK CHD: Josef Vilhelm, Ing. Zdeněk Dráb, Miloslav Hertl, Jiří Král (online), Peter Žuffa 

(online) - účast 71,4 %, jednání bylo usnášení schopné 

 Kontrolní komise: JUDr. Mikuláš Papoušek - předseda KK (online), Rostislav Valeš (online), 

Vladimír Eisenreich 

 Host: Mgr. Ondřej Matouš – Předseda ÚVV ČSCH (online) 

 Omluveni: Ivan Pavel, Bc. Ludmila Šilhová, Václav Rohrer ml. 

 

Program: 

 
1. Zahájení 

2. Kontrola usnesení 

3. Příprava konference 

4. Příprava rozpočtu 

5. Informace o adeptech 

6. Diskuze - různé 

7. Závěr 
 

 

 

Ad 1) Zahájení 

     Zasedání Ústřední odborné komise a kontrolní komise chovatelů drůbeže (dále jen ÚOK 

CHD a KK) v čele s předsedou Josefem Vilhelmem bylo zahájeno v 14.00 hodin. Byli přivítáni 

členové ÚOK CHD a KK. Hostem byl předseda ÚVV ČSCH (Ústřední volební výbor Českého 

svazu chovatelů). Zápis byl nahráván pro zpracování tajemnicí ÚOK CHD, která nebyla na 

zasedání z osobních důvodů. Byl přečten program zasedání, který byl schválen. Zapisovatelkou 

je Bc. Šilhová, ověřovatelé zápisu př. Hertl a Ing. Dráb. 



USNESENÍ 23/3/1/1 

ÚOK CHD a KK schvaluje program zasedání. PRO – 5, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 

 

 

Ad 2) Kontrola usnesení 
Zápis č. 5/2022  - do 30. 4. 2023 mají být na spolkový rejstřík odeslány zápisy klubů, jinak 

budou zrušeny. Kluby, které nedodrží tento termín, budou, od 1. 5. 2023 zrušeny. Návrh na 

úpravu tohoto usnesení, z důvodu neproběhnutí u některých klubů výročních členských schůzí. 

Př. Ing. Dráb se vyjádřil tím, že směrnice, které se vydávají, by se měly dodržovat. K této věci 

vyjádřil předseda ÚVV ČSCH Mgr. Matouš souhlas s př. Ing. Drábem. Př. Vilhelm navrhl 

rozeslání výzvy klubům do konce června. Př. Ing. Dráb navrhl dřívější datum 15. 6. 2023 do 

konference sekce. 

Př. JUDr. Papoušek se ptal, co dělat s kluby, které s nikým nekomunikují, či jsou bez vedení. 

Př. Ing. Dráb uvedl, že toto je v rozporu se stanovami. Př. JUDr. Papoušek podotkl, že se musí 

kolem rušení pohybovat opatrně, neboť každý klub má právní subjektivitu. Jsou to důsledky 

nekomunikace a nefungování práce klubů. Kluby by měly být informovány o možných krocích 

při neplnění svých povinností. Př. Ing. Dráb doplnil, že je vše pravda, ale v rámci Svazu jsou 

Kluby pořád pobočnými spolky.  

Př. Vilhelm doplnil, že bude zkontrolován zápis klubů do spolkového rejstříku po proběhlých 

volebních schůzích. 

Poté se přikročilo k dalšímu bodu  - Kontrolní stanice Lanškroun – je nutné odvést materiál, 

který je zamčený, dále zbytky pletiva a vše přemístit do Lysé nad Labem. Př. Hertl dodal, že o 

kvočny je postaráno. Předseda ÚVV se vyjádřil k ukončení smlouvy, kde se musí dořešit 

formality. Následně musí ÚVV smlouvu ukončit.  

Upřesnění řádu pro posuzovatele drůbeže, kde došlo k zamítnutí normokusů ÚVV. Př. Ing. 

Dráb se k této problematice vyjádřil, že obtížnost posuzování jednotlivých zoologických druhů 

je náročná a velice rozdílná. Druhů drůbeže je sedm, každý druh má svá specifika i délku 

posuzování. Předseda ÚVV podotkl, že všichni chtěli sjednocení řádu pro posuzovatele a že 

nebyl předložen jednotný návrh v plném rozsahu. Př. JUDr. Papoušek vyjádřil souhlas s př. Ing. 

Drábem.  

Předseda ÚOK CHD, Josef Vilhelm, poté ukončil tuto diskusi a navázal na návrh ÚOK CHD 

na jmenování nového člena Rady plemenné knihy drůbeže - př. Ing. Drába. Tento návrh byl 

opětovně zamítnut ÚVV ČSCH. Toto rozhodnutí bylo bezdůvodné a př. Vilhelm se ptal, zda se 

k tomuto zamítnutí ze strany ÚVV chce někdo z přítomných vyjádřit. Př. Ing. Dráb konstatoval, 

že rovněž nechápe toto zamítnutí, protože splňuje všechny podmínky pro jmenování na člena 

RPKD, tj. vysokoškolské vzdělání zemědělského směru, dlouholetá praxe zootechnika a 

posuzovatele drůbeže. Při setkání členů Rady plemenné knihy drůbeže byl také podán návrh na 

nového člena této Rady – předsedu komise pro genové zdroje, př. Bc. Herynka, který podmínku 

vysokoškolského vzdělání zemědělského směru nesplňuje. Předseda ÚVV podotkl, že o novém 

členovi RPKD se může znovu jednat po volbách.  

Dalším bodem bylo 115. výročí založení Klubu plymutek, který měl dostat k této příležitosti 

dar v hodnotě 3 000 Kč. Bude ověřeno u tajemnice, zda Klub plymutek tyto peníze k 115. výročí 

dostal.  

 

USNESENÍ 23/3/2/1 

ÚOK CHD ukládá do 15. 6. 2023 rozeslání výzvy klubům k doručení podkladů pro zápis 

do spolkového rejstříku. PRO – 5, PROTI – 0, ZRDŽEL SE - 0 

 

 

 



USNESENÍ 23/3/2/2 

ÚOK CHD ukládá do 15. 6. bude odvést do skladu v Lysé nad Labem materiál z KS 

Lanškroun, včetně líhně, která je u př. Bayera. PRO – 5, PROTI – 0, ZRDŽEL SE - 0 

 

 

USNESENÍ 23/3/2/3 

ÚOK CHD ukládá ověřit zaslání částky 3 000 Kč Klubu plymutek k příležitosti 115. 

výročí od založení. PRO – 5, PROTI – 0, ZRDŽEL SE - 0 

 

 

Ad 3) Příprava konference 
Došlo k projednání programu konference, včetně kandidátů do ÚOK CHD a KK. Předseda 

ÚOK CHD, př. Vilhelm, přečetl kandidáty – do ÚOK (Buršík, Ing. Dráb, Dvořák, Hertl, Bc. 

Herynek, Krajčír, Král, Morávek, Rohrer, Šedivý, Vilhelm, Žuffa) a do KK (Eisenreich, Valeš). 

Kandidátky byly zkontrolovány, případně vráceny a doplněny. Jediný od koho, není vše řádně 

vyplněno, je př. Krajčír. Předseda ÚVV doplnil, že se má dbát na řádné vyplnění kandidátek, 

dle řádu a směrnic, aby se zamezilo zpochybnění voleb. Př. Vilhelm podotkl, že nekandiduje 

předseda KK, př. JUDr. Papoušek, a předseda ÚOK CHD, př. Vilhelm, ho navrhl do volební 

komise. Dále se řešili členi mandátové a komise. 

Do volební komise byl zvolen př. JUDr. Papoušek. Do mandátové komise byl navrhnut př. 

Hertl. Do návrhové komise byl navrhnut př. Ing. Dráb. Řídit konferenci bude př. Vilhelm a jako 

náhradník byl zvolen př. Ing. Dráb. 

Došlo k úpravě programu Ústřední konference delegátů sekce chovatelů drůbeže. Př. Hertl 

položil dotaz předsedovi ÚVV, zda u voleb lze plná moc – odpovědí je, že na jejím základě 

nelze volit, pouze hlasovat. U hlasování stačí zplnomocnění. Kontrolu usnesení udělá př. Král. 

Genetické zdroje drůbeže si místo př. Ivana Pavla vezme na starost v případě jeho nepřítomnosti 

člen ÚOK CHD, který bude případně určen v den konání konference. Př. Vilhelm navrhl 

pozvání hostů na Ústřední volební konferenci delegátů. Navrhl pozvání předsedy ÚVV a bývalé 

tajemnice ÚOK CHD. Dále byli členy ÚOK CHD jako hosté navrženi místopředseda ÚVV a 

spolupracující veterinář. Osobní pozvánku obdrží Mgr. Ondřej Matouš, Ing. Radek Novotný, 

MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D., Ing. Eliška Stejskalová. 

 

USNESENÍ 23/3/3/1 

ÚOK CHD schvaluje člena volební komise pro rok 2023 př. JUDr. Papouška. PRO – 5, 

PROTI – 0, ZRDŽEL SE – 0 

 

USNESENÍ 23/3/3/2 

ÚOK CHD schvaluje člena mandátové komise pro rok 2023 př. Hertla. PRO – 5, PROTI 

– 0, ZRDŽEL SE – 0 

 

USNESENÍ 23/3/3/3 

ÚOK CHD schvaluje člena návrhové komise pro rok 2023 př. Ing. Drába. PRO – 5, 

PROTI – 0, ZRDŽEL SE – 0 

 

USNESENÍ 23/3/3/4 

ÚOK CHD schvaluje pro řízení konference př. Vilhelma a jako náhradníka př. Ing. 

Drába. PRO – 5, PROTI – 0, ZRDŽEL SE – 0 

 

 

 



USNESENÍ 23/3/3/5 

ÚOK CHD schvaluje na Ústřední volební konferenci pozvání těchto hostů: Mgr. Ondřeje 

Matouše, Ing. Radka Novotného, MVDr. Miloslava Martince, Ph.D., Ing. Elišce 

Stejskalové. 

PRO – 5, PROTI – 0, ZRDŽEL SE – 0 

 

 

Ad 4) Příprava rozpočtu 
Př. Vilhelm předložil návrh rozpočtu pro sekci drůbeže pro rok 2024. Podal návrhy, jak je 

možné ponížit náklady pro rok 2024. Př. Žuffa položil otázku předsedovi ÚVV týkající se 

Evropské výstavy v roce 2024. Tato otázka bude zodpovězena mimo tuto schůzi. 

Dále se pokračovalo dalšími body rozpočtu, kde konečný schválený návrh rozpočtu pro rok 

2024 je uveden v příloze.  

V bodě kontrolovaných chovů je nutné uvést úpravu na stránkách ČSCH. Plemenné, 

šlechtitelské a rozmnožovací chovy, dle zákona č. 154/1200 Sb. o šlechtění, plemenitbě a 

evidenci hospodářských zvířat (plemenářský zákon) a jeho doplňujících vyhlášek, může 

schvalovat pouze Ministerstvem zemědělství pověřená osoba. Z tohoto důvodu je tedy nutné 

kontrolované chovy označit jako chovy A, B, C. 

Dále byly probírány příjmové doklady v rámci proúčtování, jejich vyplňování a také podmínky 

čerpání dotací, kde předseda ÚVV Mgr. Matouš doplňoval informace.  

Dále se pokračovalo s probíráním návrhu rozpočtu. Př. Hertl doplňuje, že sekce drůbeže má 

jisté specifické požadavky, které se od dalších sekcí liší, což předseda ÚVV přijmul jako 

podněty důležité pro zlepšení. Poté se rozloučil a odpojil.  

Byl zrekapitulován návrh rozpočtu pro rok 2024, který byl takto schválen. 

 

USNESENÍ 23/3/4/1 

ÚOK CHD bere na vědomí nutnost úpravy názvu kontrolovaných chovů, jako chovy A, 

B, C. PRO – 5, PROTI – 0, ZRDŽEL SE – 0 

 

USNESENÍ 23/3/4/2 

ÚOK CHD schvaluje předložený návrh rozpočtu sekce pro rok 2024. PRO – 5, PROTI – 

0, ZRDŽEL SE – 0 

 

 

Ad 5) Informace o adeptech 

Př. Ing. Dráb představil počty současných adeptů. Z let 2019 a 2021 je přihlášených 16 adeptů, 

nově podali přihlášku čtyři noví adepti. Školení se bude konat ve dnech 13. – 14. 5. v Kolíně a 

23. - 24. 6. se budou konat v Kolíně závěrečné zkoušky, kam by letos mělo jít 7 adeptů. 

Největším problémem je, že adepti teorii umí, ale praxi neovládají. Hned po zkouškách bude 

podána zpráva o jejich průběhu. 

 

 

Ad 6) Diskuse – různé 

Př. Vilhelm zahájil diskusi tématem ifauna.cz a poškozujícím inzerátem směřovaným na české 

slepice. ČSCH se celkově shodl na tom, že je to věc Klubu českých slepic. O situaci vědí, ale 

řešit ji musí hlavně klub. Rada plemenné knihy drůbeže se již vyjádřila.  

Př. Vilhelm informoval o průběhu schůze Rady plemenné knihy drůbeže, kde byl také podán 

návrh na nového člena této Rady – Předsedu komise pro genové zdroje, př. Bc. Herynka. Př. 

Vilhelm doplnil, že tento návrh RPKD na nového člena, nebyl ÚVV schválen. 



Byl přečten bod 6 ze zápisu RPKD, kde se projednával 6 – ti bodový bonitační systém jako 

nadstavba při výstavě, kde by se mělo posuzovat evropským systémem.  

Předseda ÚOK CHD, př. Vilhelm poděkoval všem za odvedenou práci s hodnocením tohoto o 

volebního období (2018 - 2023). Př. Vilhelm konstatoval, že většinu nelehkých úkolů se 

povedlo splnit, ale některé bohužel ne. Jedním takovým příkladem je kontrolní stanice 

Lanškroun, ovšem celkově byl odveden kus dobré práce. Př. Vilhelm dále všem členům ÚOK 

CHD poděkoval za spolupráci a ukončil tímto diskusi.  

 

 

Ad 7) Závěr 
 

Předseda ÚOK CHD, Josef Vilhelm ukončil schůzi ÚOK  a KK sekce chovatelů drůbeže 

v 16.45 hodin. 

 

 

 

 

 
                                                                 _______________________________ 

                                                                                                    Josef Vilhelm, v. r. 

                                                                                                     Předseda ÚOK CHD 

 

 

 

 

 

 
Zapsala: Bc. Ludmila Šilhová 

Ověřovatelé: Ing. Zdeněk Dráb, Miloslav Hertl  

K ověření zasláno: 2. 6. 2023 

Ověřeno:  5. 6. 2023 

Zápis – rozeslán účastníkům jednání, vyvěšen na webu ČSCH, body usnesení zveřejněny v časopise Chovatel.  

 


